
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Wojciecha Skurkiewicza

na 58. posiedzeniu Senatu
w dniu 2 lipca 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Pod koniec marca 2009 r. przedstawiciele rz¹du Donalda Tuska oficjalnie og³osili, ¿e zmieniaj¹ prze-
bieg obwodnicy Augustowa. Zadeklarowano wówczas, ¿e do 2013 r. zostanie zbudowana obwodnica
przebiegaj¹ca przez Raczki. Ostatnio pojawi³y siê w prasie równie¿ informacje, ¿e w ramach programu
„Zrównowa¿ony rozwój rejonu rzeki Rospudy” Narodowy Funduszu Ochrony Œrodowiska i Gospodarki
Wodnej ma przekazywaæ œrodki na inwestycje ekologiczne dla gmin, przez które ma przebiegaæ nowo
wytyczona obwodnica Augustowa. Lokalne gminy do roku 2013 maj¹ otrzymaæ œrodki na budowê po-
nad dwustu kilometrów sieci kanalizacyjnej, tysi¹ca przydomowych oczyszczalni œcieków i oczyszczalni
œcieków. Informacje prasowe wskazywa³y, ¿e takie zachowanie NFOŒiGW mo¿e byæ spowodowane chê-
ci¹ uspokojenia mieszkañców Augustowa i zahamowania spo³ecznych protestów. Jak siê jednak okazu-
je, protesty s¹ zapewne nieuniknione, gdy¿ rolnicy, których grunty zostan¹ przeciête obwodnic¹
wskutek realizacji nowego wariantu przebiegu – co mo¿e dotyczyæ ponad tysi¹ca trzystu dzia³ek – mog¹
siê nie zgodziæ na takie rozwi¹zanie i przeciwko niemu prostestowaæ.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania:
1. Na jakim etapie s¹ aktualnie prace zwi¹zane z projektowan¹ obwodnic¹?
2. Czy wytyczenie przebiegu obwodnicy przez miejscowoœæ Raczki nie naruszy mimo wszystko cen-

nych przyrodniczo terenów?
3. Jakie pieni¹dze i na jaki cel otrzymaj¹ z NFOŒiGW gminy, przez które bêdzie przebiegaæ obwodni-

ca?
4. Na kiedy planowane jest ostateczne zakoñczenie inwestycji i jakie s¹ obecnie szacowane suma-

ryczne koszty projektu i wykonania tej inwestycji?
5. Czy organizacje ekologiczne nie oprotestuj¹ kolejnego wariantu obwodnicy?
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